

7<sup>th</sup> ربيع الآخر 1438  
7<sup>th</sup> Rabi Al-Akhar 1438  
5<sup>th</sup> يناير 2017  
5<sup>th</sup> January 2017

بسم الله الرحمن الرحيم

فتوى / رأي شرعي

Fatwa / Sharia Pronouncement

صادر عن

هيئة الفتوى والرقابة الشرعية في راك بنك - إدارة الخدمات المصرفية الإسلامية (راك الإسلامي)

Fatwa and Sharia Supervisory Board of RAKBANK Islamic Banking Division (RAKislamic)

باقات راك فاليو (للأفراد)

**RAKvalue Proposition (individuals)**

The Fatwa and Sharia Supervisory Board of The National Bank of Ras Al-Khaimah (P.S.C.) a Public Joint Stock Company - Islamic Banking Division (RAKislamic) ("Sharia Board") has reviewed the terms and conditions, forms, welcome letters and marketing materials in respect of RAKvalue Collection proposition, offered to individual customers by RAKBANK Islamic Banking Division (RAKislamic). The Sharia Board hereby issues the Sharia pronouncement/Fatwa considering the following:

1. RAKvalue proposition includes provision of bundled banking services (demand drafts, manager's cheques, cheque collection, international remittances, local remittances, etc.) to individual Customers at a special package fee.
2. RAKvalue bundled services will be divided into tiers such as "Extra", "Superior" or "Ultimate" and each tier will have different monthly fee and package of Services.
3. RAKvalue proposition will also include special features in addition to the above referred bundled banking Services and Such features will include life Takaful, travel Takaful, car registration service, airport pick and drop, roadside assistance, rent a car assistance and a number of discount Coupons every month.
4. All the aforementioned features will be provided free of cost (or at a discount) depending on the respective tier of RAKvalue services each customer has subscribed.
5. All documents and other materials (such as terms and conditions, forms, leaflets, welcome letters, marketing materials and other documents) were reviewed by Dar Al Sharia prior to submission to the Sharia Board.

**Pronouncement:**

The Fatwa and Sharia Supervisory Board of RAKBANK Islamic Banking Division (RAKislamic) hereby declares and pronounces that the RAKvalue proposition (including all the services included therein) offered by RAKBANK Islamic Banking Division (RAKislamic) to individual customers comply with the rules and principles of Sharia.

هيئة الفتوى والرقابة الشرعية لـ بنك رأس الخيمة الوطني (ش.م.ع.) - إدارة الخدمات المصرفية الإسلامية (راك الإسلامي) ("مجلس الشرعية") قام بمراجعة الشروط والنماذج وخطابات الترحيب والمواد التسويقية المتعلقة باقاة راك فاليو المقدمة للعملاء الأفراد بواسطة راك بنك - إدارة الخدمات المصرفية الإسلامية (راك الإسلامي) وبموجب ذلك تصدر هيئة الفتوى والرقابة الشرعية فتواها في الأمور التالية:

1. مقترح باقاة راك فاليو تشمل مجموعة خدمات مصرفية (كميالة عند الطلب، شبكات معتمدة، تحويلات عالمية، تحويلات محلية الخ) مقدمة للعملاء الأفراد مقابل رسوم.
2. مقترح باقاة راك فاليو سوف تنقسم لعدة شرائح مصنفة "أكسترا" و"سوبريور" و"التيمة" وكل شريحة سوف تخضع لرسوم شهرية وفقاً لباقة الخدمات المختلفة.
3. سوف يشمل مقترح باقاة راك فاليو إمتيازات عديدة إضافة لباقة الخدمات المصرفية أعلاه وهذه الإمتيازات سوف تشمل بوليصة تكافل مدى الحياة، بوليصة تكافل للسفر وخدمة تسجيل المركبات وخدمة التوصيل من وإلى المطار وخدمات على الطريق وتأجير السيارات والحصم على فساتم الشراء بصورة شهرية.
4. سوف تقدم كافة الإمتيازات المذكورة أعلاه بدون رسوم (أو بحصم) وتعتمد على شريحة باقاة راك فاليو التي يشترك فيها العميل.
5. كافة المستندات والمواد الأخرى (مثل الشروط والأحكام، النماذج، المنشورات، خطابات الترحيب والمواد التسويقية والمستندات الأخرى) قد تم مراجعتها بواسطة دار الشرعية وذلك قبل تقديمها لمجلس الشرعية.

**الفتوى:**

بهذا تؤكد هيئة الفتوى والرقابة الشرعية لـ راك بنك - إدارة الخدمات المصرفية الإسلامية (راك الإسلامي) وتقر بأن باقاة راك فاليو (تشمل كافة الخدمات المذكورة هنا) المقدمة بواسطة راك بنك - إدارة الخدمات المصرفية الإسلامية (راك الإسلامي) للعملاء الأفراد تعتبر متوافقة مع قوانين ومبادئ الشرعية الإسلامية.



Dr. Hussein Hamid Hassan  
Chairman  
Fatwa and Sharia Supervisory Board

دكتور/ حسين حامد حسن  
رئيس مجلس الإدارة  
هيئة الفتوى والرقابة الشرعية